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همه چیز از صحبت های »ولید الفراج« مجری برنامه پربیننده 

»الدوری مع الولید« آغاز شد که در برنامه خود به نقل از یک منبع 

آگاه اعلام کرد که حق میزبانی تیم های ایرانی از حریفانش در 

لیگ قهرمانان آسیا از سوی AFC سلب شده و این تصمیم در 

آستانه اعلام رسمی است. به این معنی که نمایندگان کشورمان 

باید با تمام حریفان خود چه عربستانی، چه اماراتی و ...  در زمین 

بی طرف بازی کنند و این یعنی با ادعای یک خبرنگار عربستانی؛ 

حق میزبانی نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان گرفته می شود.

وی ضمن برشمردن دلایل این امر مبنی بر اینکه دلیل اصلی 

تصمیم کنفدراسیون فوتبال آسیا برای گرفتن حق میزبانی 

نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان تنش های اخیر این کشور 

با آمریکاست، اعلام کرد که کنفدراسیون فوتبال آسیا به زودی 

حکم به میزبانی تیم های ایرانی از حریفان خود در بازی های لیگ 

قهرمانان در زمین بی طرف می دهد.

در این خصوص نکته جالب آنجا است که تصمیم کنفدراسیون 

فوتبال آسیا بدین معنا نیست که حریفان تیم های ایرانی هم باید 

در زمین بی طرف از آنها میزبانی کنند. در واقع فقط تیم های 

ایرانی باید بازی های خانگی خود را در زمین بی طرف انجام دهند!

  رای فعلا برای استقلال و شهرخودرو؟

در این خصوص یک مقام آگاه در خصوص شایعات اخیر درباره گرفته 

شدن میزبانی استقلال در دیدارهای پلی آف به» فرهیختگان«گفت: 

استقلال باشگاه  هم  و  فدراسیون  هم  را  ع  موضو  »این 

می دانستند و به آنها اعلام شده بود که در خصوص میزبانی دیدار 

استقلال و الکویت تصمیم گیری هایی شده و قرار است نتیجه به 

آنها ابلاغ شود. در این خصوص قرار است هیات رئیسه و کمیته 

اجرایی کنفدراسیون فوتبال آسیا رای خود را صادر کرده و هر 

تصمیمی آنها بگیرند باید اجرایی شود.«

وی درباره اینکه چقدر شانس لغو میزبانی استقلال وجود دارد، 

گفت:» 24 نفر از جمله مهدی تاج عضو هیات رئیسه کنفدراسیون 

فوتبال آسیا هستند و برای میزبانی یا لغو میزبانی از آنها رای گیری 

می شود. لزوما برای رای گیری هم نیاز به برگزاری جلسه نیست 

و اگر موضوع عجله ای باشد با نامه نگاری نیز می توان از اعضا 

نظرات شان را پرسید. در این خصوص می توانید با مهدی تاج هم 

صحبت کرده و نظر او را بپرسید اما اینکه میزبانی استقلال لغو 

شود یا خیر بستگی به آرای این 24 نفر دارد. اگر آرا نیم درصد هم 

از 50 درصد بیشتر باشد به طور قطع همان اجرایی خواهد شد.«

سـوال اینجاسـت که اگر این رای صادر شـود مربوط به اسـتقلال و 

 شهرخودرو خواهد بود یا درباره تمام نمایندگان ایران صدق می کند؟

 چرا که ظاهرا ممکن اسـت دسـت کم در مرحله مقدماتی میزبانی 

از همه تیم های ایرانی لیگ قهرمانان گرفته شود. این مقام آگاه در 

این خصوص به »فرهیختگان« گفت: »فعلا این رای گیری برای دو 

دیدار اسـتقلال و شـهر خودرو با حریفان شـان صدق می کند و این 

تصمیم گیری در حال حاضر ارتباطی به مرحله گروهی ندارد.«

  خبری که تایید شد

فدراسیون فوتبال با انتشار بیانیه ای به صورت رسمی خبر گرفته 

شدن میزبانی از تیم های ایرانی در مسابقات لیگ قهرمانان آسیا 

را تایید کرد. در بیانیه فدراسیون فوتبال آمده است:

1-  فدراسیون فوتبال امروز  )دیروز( نامه ای رسمی از سوی 

کنفدراسیون فوتبال آسیا دریافت کرده و به موجب آن اعلام 

شده که کمیته مسابقات کنفدراسیون فوتبال آسیا تصمیم دارد 

مسابقات لیگ قهرمانان آسیا به میزبانی تیم های ایرانی در فصل 

جدید را در کشور بی طرف برگزار کند. 

2- فدراسیون فوتبال بلافاصله پس از دریافت نامه و در روز جمعه 

جلسه ای را با حضور کلیه مسئولان مرتبط با موضوع برگزار کرد و 

مراحل اولیه پیگیری ویژه در این باره به سرعت آغاز شد. 

3- همچنین مقرر گردید در روز شنبه جلسه دیگری در این باره 

با حضور مدیران چهار باشگاه نماینده ایران در فصل جدید لیگ 

قهرمانان آسیا برگزار شود و تصمیم مقتضی با اعلام نظر باشگاه های 

پرسپولیس، سپاهان، استقلال و شهر خودرو اتخاذ گردد. 

4-  موضع نهایی باشگاه های ایرانی ظرف روزهای آینده و پس از 

تصمیم گیری قطعی کنفدراسیون فوتبال آسیا از طریق سایت 

رسمی فدراسیون فوتبال اطلاع رسانی خواهد شد.

   استقلال - الکویت در قطر؟

روزنامه »الانبا« کویت در شماره دیروز خود علاوه بر اعلام به 

تعویق افتادن مسابقه، یک گام فراتر گذاشته و میزبان این بازی 

را هم مشخص کرده است! الانبا نوشت: »پنجشنبه گزارش هایی 

درباره تعویق بازی الکویت و استقلال ایران در مرحله دوم انتخابی 

لیگ قهرمانان آسیا از روز 21 ژانویه به 25 ژانویه منتشر شد. 

انتظار می رود بعد از تحرکات و اقدامات گسترده باشگاه الکویت 

و مشکلات سفر به ایران به خاطر شرایط این کشور، قطر میزبان 

بازی الکویت و استقلال بشود.«

همچنین تیم الرفاع بحرین در مرحله اول پلی آف لیگ قهرمانان به 

عنوان حریف شهر خودرو باید به ایران و مشهد سفر کند. اما طبق 

شنیده ها تیم بحرینی بنا به همان دلایل باشگاه های عربستانی، 

حاضر نیست به ایران سفر کند و خواستار برگزاری این بازی در 

کشور ثالث شده است.

 AFC تضمین فدراسیون فوتبال به   

از طرف ایران این موضوع میزبانی در حال پیگیری است. همچنین 

قرار شده یکسری تضامین که کنفدراسیون فوتبال آسیا آنها را 

خواسته و مهم ترینش تامین امنیت است، فدراسیون فوتبال آنها 

را تحقق ببخشد تا بازی در ایران برگزار شود. فدراسیون فوتبال در 

حالی قرار است این تضمین را بدهد که وزارت امور خارجه، وزارت 

کشور، نیروی انتظامی و دیگر ارگان های مربوطه کمک  کنند تا 

مشکلی در این خصوص وجود نداشته باشد.

در ایـن خصـوص برخـی رسـانه هـا ایـن طـور نوشـته انـد کـه: »به 

نظـر می رسـد ایـن ماجرا هـا بیشـتر بازی روانی و فشـار رسـانه ای 

از طـرف سـعودی ها و برخـی کشـور های عربـی اسـت. بـا ایـن 

شـرایط می طلبـد فدراسـیون فوتبـال بـه صـورت خیلـی جـدی 

در ایـن مـورد و امنیـت ایـران اظهارنظـر کنـد.« و نکتـه قابل توجه 

اینکـه ایـن موضـوع را بـه تـلاش های بـی نتیجه قبلـی در همین 

راسـتا درخصوص اماراتی ها مرتبط می دانند. درسـت اسـت که 

پیـش از ایـن نیـز تلاش شـده بود نماینده های امـارات با نماینده 

های کشـورمان در کشـور ثالث بازی کنند )که این اتفاق محقق 

نشـد( امـا بـه نظـر مـی رسـد ایـن بـار قضیـه جدی باشـد و شـاید 

حتـی عواقـب آن بیشـتر از آن چیـزی باشـد کـه فوتبال دوسـتان 

ایرانـی فکـرش را مـی کنند.

   مهدی: حاشیه سازی می کنند

سهیل مهدی، سرپرست کمیته مسابقات سازمان لیگ در این 

خصوص گفت: »طبق آنچه از داخل کشورمان می دانیم به نظر 

می رسد راه انداختن این بحث شیطنت است و می خواهند به 

فوتبال و کشورمان فشار مضاعفی وارد شود. بی شک تیم های 

رقیب به ویژه حریفانی که قرار است در مرحله پلی آف به مصاف 

تیم های ایرانی بروند با توجه به اینکه هم سطح نمایندگان کشورمان 

نیستند سراغ چنین بحث هایی می روند. طبیعی است حریفان 

باتوجه به اینکه نمی توانند در زمین با تیم های ایرانی رقابت کنند 

دنبال چنین شیطنت هایی هستند.«

   بهاروند: وزیر تضامین امنیتی به AFC داد

حیدر بهاروند، سرپرست فدراسیون فوتبال درخصوص خبر منتشر 

شده درباره لغو میزبانی تیم های ایران در رقابت های لیگ قهرمانان 

آسیا عنوان کرد:» 3 روز قبل وزیر ورزش و جوانان در نامه ای مراتب 

تضمینی، امنیتی برگزاری رقابت های لیگ قهرمانان آسیا را به 

کنفدراسیون فوتبال آسیا ارسال کرده و ما مشکلی در برگزاری 

بازی ها از لحاظ امنیتی نداریم. تاکنون در مورد تعویق زمان بازی 

یا تغییر محل بازی هیچ نامه ای به ما نرسیده است.«

   خلیل زاده: اجازه ندهیم حق ایرانی ها ضایع شود

اســماعیل خلیل زاده، سرپرســت مدیرعاملی باشــگاه اســتقلال 

بــه ســایت ایــن باشــگاه گفــت: »ایــران امن تریــن کشــور منطقــه 

اســت و بــا تبلیغــات دروغین کشــورهای عربی ایــن واقعیت انکار 

نمی شــود. اینها بازی های سیاســی اســت که کشــورهای عربی 

راه انداخته انــد وگرنــه امنیــت کامــل در ایــران برقــرار اســت و مــا از 

کنفدراســیون فوتبــال آســیا می خواهیــم اســیر این جوســازی ها 

نشــود و بــا اینگونــه اظهــارات برخــورد کنــد. نمی شــود که بگویند 

بــرای بقیــه ورزش هــا امنیــت وجــود دارد ولــی در فوتبــال امنیــت 

نیســت. مــا در حــال پیگیــری ایــن موضــوع هســتیم و انتظــار 

داریــم بقیــه باشــگاه هایی کــه در لیــگ قهرمانــان آســیا حضــور 

دارنــد نیــز بــه ایــن موضــوع ورود کننــد و همــه باهم اجــازه ندهیم 

بــا سیاســی کــردن فوتبــال حــق باشــگاه های ایرانی ضایع شــود. 

ــم و  ــزار می کنی ــیا را برگ ــان آس ــگ قهرمان ــل لی ــت کام ــا امنی ب

تضمیــن می دهیــم رقبــای مــا بــا آرامــش کامــل در ایــران حاضــر 

شــوند و بــا آرامــش از ایــران برونــد و یــک خاطــره خــوب از امنیــت 

ایــران در ذهــن آن هــا نقــش ببنــدد.«

   ادامه دردسر برای استقلال و شهرخودرو!

به نظر می رسد طی این مدت همه چیز دست به دست هم داده 

تا استقلال نتواند روزهای خوش را ببیند. بعد از اینکه در اواسط 

آذرماه استقلالی ها بعد از سال ها صدرنشینی در لیگ برتر را با 

نتایج مقتدرانه و با سرمربی ایتالیایی خود جشن گرفتند، از آن 

تاریخ به بعد با مشکلات زیادی مواجه شده   اند. بعد از جدایی 

استراماچونی از جمع آبی ها و تغییرات وسیع مدیریتی و فنی در 

این باشگاه، حالا جدیدترین مشکل و معضل برای این باشگاه 

این است که باید دیدارهای خود در آسیا را هم در خارج از تهران 

میزبانی کند. از سوی دیگر شهرخودرو نیز بعد از دست دادن 

سرمربی موفق خود به چنین مشکلی گرفتار شده و این تیم 

هم برای میزبانی از تیم بحرینی راهی کشور ثالث خواهد شد.

   حمایت و موضع گیری انصاری فرد

محمدحسـن انصاری فـرد، مدیرعامـل پرسـپولیس دربـاره 

ماجراهـای میزبانـی تیـم هـای ایرانـی در لیگ قهرمانان آسـیا 

بـه سـایت ایـن باشـگاه اظهـار کـرد: »ایـران تاکنـون بـا امنیـت 

کامـل از تیم هـای دیگـر در لیـگ قهرمانـان آسـیا میزبانـی 

کـرده و برگـزاری باشـکوه فینـال لیـگ قهرمانـان آسـیا کـه بـا 

همکاری همه مسـئولان انجام شـد و تحسـین AFC در مراسـم 

اخیـر قرعـه کشـی لیـگ قهرمانان را به همراه داشـت  شـاهدی 

بـر ایـن مدعاسـت. بـه هیـچ وجـه نـه کوتـاه خواهیـم آمـد و نـه 

اجـازه می دهیـم کـه بـه میزبانـی تیم هـای ایرانـی خدشـه وارد 

کننـد. نمی دانـم کـه ایـن جوسـازی برخی در کویـت تا چه حد 

صحـت دارد ولـی اگـر صحـت داشـته باشـد و ما کوتـاه بیاییم و 

آنهـا بگوینـد در ایـران بـازی نمی کنیـم، اشـتباه بزرگی اسـت. 

یـک روز مقابـل عربسـتانی ها کوتـاه آمدیـم و الان هـم اگـر در 

قبـال بـازی اسـتقلال کوتـاه بیاییم، فـردا این موضـوع گریبان 

پرسـپولیس و تیم هـای دیگـر را هـم می گیـرد. بایـد جلوی این 

موضوع بایسـتیم و اجازه ندهیم که کشـورهای دیگر از طریق 

فوتبـال و بـه بهانه هـای واهی امنیت کشـور را زیر سـوال ببرند. 

در خاورمیانـه و غـرب آسـیا هیـچ جـا امن تـر از ایـران نیسـت. 

وزیـر ورزش هـم تضامیـن لازم را بـه AFC اعـلام کـرده و مـا هـم 

در باشـگاه پرسـپولیس پیش بینی هـای لازم را انجـام داده ایم. 

قویـا بایـد جلـوی این مسـائل ایسـتاد.«

   تهدید به انصراف، ابزار منطقی ایران

طبیعتا فدراسیون فوتبال باید پاسخی منطقی به تصمیم جدید 

کنفدراسیون فوتبال آسیا بدهد. تصمیمی که می تواند تهدید به 

کناره گیری نمایندگان ایران از حضور در لیگ قهرمانان باشد چراکه 

قطعا عدم حضور نمایندگان یکی از قدرت های برتر آسیا می تواند 

سطح این مسابقات را به چالش بکشد ضمن اینکه وضعیت فعلی 

ایران هیچ شباهتی به اوضاع قبلی کشورهایی مثل عراق و سوریه 

که در وضعیت کاملا جنگی به سر می بردند و از انجام بازی های 

خانگی محروم شدند، ندارد. 

   حمایت مجازی از انصراف!

ساعتی بعد از اعلام این خبر در فضای مجازی، کانال های مختلف 

اقدام به رای گیری از مخاطبان در این خصوص کردند و جالب 

اینکه در اکثر این رای گیری ها اکثریت آرا به گزینه انصراف ایران 

از حضور در مسابقات اختصاص داشت. 

   نصیرزاده: در شرایط جنگی نیستیم، می توانیم 

انصراف دهیم

انصراف احتمالی ایران از حضور در لیگ قهرمانان آسیا چه تبعاتی 

می تواند برای ما به دنبال داشته باشد و آیا اصلا می توانیم انصراف 

دهیم؟ برای پاسخ به این سوال سراغ هوشنگ نصیرزاده، کارشناس 

حقوقی فوتبال رفتیم. وی به »فرهیختگان« گفت: »با توجه به اینکه 

کشور ما اساسا در جنگ نیست و اتفاق خاصی هم رخ نداده است، 

نمایندگان ایران می توانند از حضور در رقابت ها انصراف دهند. 

قطعا مدیران  ای اف سی به سختی تصمیم به جریمه و محرومیت 

ایران می گیرند چراکه فوتبال ایران به خاطر داشتن تماشاگران 

زیاد، نقطه عطف فوتبال آسیاست. ما قبلا دو المپیک را هم تحریم 

کردیم. قرار نیست به این سادگی فوتبال ما را از میزبانی محروم 

کنند و واکنشی نشان ندهیم. به نظر من بهتر است که نمایندگان 

ما از حضور در مسابقات انصراف دهند.« 

»فرهیختگان«گزارشمیدهد؛بازیسیاسیAFCپاسخمحکممیخواهد

تهدید به انصراف روی میز ایران
نصیرزاده:AFCنمیتواندبهراحتیایرانراازدستبدهد

با تصمیم مدیران پرسپولیس تمرین 

نوبت بعدازظهر این تیم روز پنجشنبه 

در حضور تماشاگران و اصحاب رسانه 

برگزار شـــد. با این حال اگر به عقب 

برگردیم قطعا پرسپولیســـی ها این تمرین را پشت درهای بسته برگزار می کردند چراکه 

مصاحبه سرمربی جدیدشان در جمع خبرنگاران حاضر در ورزشگاه شهید کاظمی جنجال 

بزرگی به راه انداخت که به حواشی نحوه انتقال این مربی از مشهد به تهران دامن زد. 

گاف یحیی

یحیی گل محمدی که مدیران شهرخودرو مدعی هستند تحت فشار زیاد مجبور به صدور 

رضایتنامه اش برای پرسپولیس شده اند در جمع خبرنگاران حاضر شد و صحبت عجیبی 

را مطرح کرد. وی در پاسخ به سوالی درباره جذب اوساگونای نیجریه ای گفت: »درباره 

اوساگونا 10 روز قبل با من مشورت کردند و من هم تایید کردم. وقتی در شهرخودرو هم 

بودم، می خواستیم با این بازیکن مذاکره کنیم. امیدوارم برای تیم موثر باشد.« در ادامه 

خبرنگاری پرسید که این پرسپولیسی ها بودند که 10 روز قبل از وی درباره اوساگونا 

استعلام گرفتند؟ که او با حالتی پریشان بدون اینکه به این سوال پاسخ بدهد مصاحبه 

را تمام کرد. البته شاید حق هم داشت که پاسخی برای این سوال نداشته باشد. 10روز 

قبل از زمان انجام مصاحبه، او سرمربی شهرخودرو بود و طبعا باید برای نقل وانتقالات 

این تیم مشورت می داد و همان زمان نیز پرسپولیسی ها از تلاش ها برای بازگرداندن 

کالدرون می گفتند و مدعی بودند که درباره نقل وانتقالات با او مشورت می کنند. 

 توجیه باشگاه

انتشـــار خبر مربوط به این گاف بزرگ طبعا با واکنش باشـــگاه همراه بود. توجیهات 

قدوســـی، مدیر روابط عمومی پرسپولیس اما چندان باورپذیر به نظر نمی رسد. او در 

ایـــن خصوص به فارس گفت: »جمعـــه 20 دی و یک روز قبل از انتظار برای دریافت 

پاسخ نهایی کالدرون، گزینه های خارجی که هنوز جذب شان منتفی نشده بود را به 

گل محمدی معرفی کردیم. او فیلم بازی و رزومه این چهار پنج بازیکن را دید. روز شنبه 

که بازگشت کالدرون به طور کامل منتفی شد بار دیگر با گل محمدی تماس گرفته و 

شرایط را مطرح کردیم و او هم نظر نهایی اش را با ما در میان گذاشت. آقا یحیی گفت 

اگر اوساگونا از نظر بدنی آماده است و تمرین داشته جذب او را نهایی کنید و درباره 

گزینه خارجی دیگر هم گفت بازیکن گلزن و توانمندی است و فقط باید مدیریت کرد. 

در واقع ما هفت روز قبل با آقا یحیی مشورت کردیم، نه 10 روز قبل. احتمالا آقا یحیی 

در تخمین روز اشتباه کرده است.« راستش وقتی چهره گل محمدی بعد از گافی که 

داد و پاسخی برای سوال خبرنگاران نداشت را دوباره دیدیم نتوانستیم باور کنیم که 

اشتباه او مربوط به تخمین روز باشد!

یک مربی با 2 لیست!

گاف بزرگ یحیی نشان داد که مدیران پرسپولیس در زمانی که از تلاش برای بازگشت 

کالدرون حرف می زدند می دانستند که سفر او بازگشتی نخواهد داشت و حتی جانشین 

او را نیز انتخاب کرده بودند. این در حالی است که مدیران شهرخودرو مدعی هستند 

که به خواست گل محمدی لیست خروجی و ورودی خود را تنظیم کردند و نفراتی مثل 

خلعتبری نیز با درخواست او جذب شدند. به این ترتیب منابع نزدیک به شهرخودرو 

می گویند زمانی که یحیی پایش را برای جدایی و رفتن به پرســـپولیس در یک کفش 

کرده بود، همزمان برای دو تیم لیست داده که احتمالا اتفاقی نادر در فوتبال محسوب 

می شود. همان طور که اگر فشارهای بیرونی برای انتقال یحیی از مشهد به تهران نیز 

به اثبات برسد، اتفاقی نادر خواهد بود. 

  گزارش

»فرهیختگان«گزارشمیدهد؛گافیحییوتوجیهیکهکسیراقانعنکرد

یک مربی با 2 لیست!

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y
شنبه 2۸ دی 1۳9۸   شماره 2961

ورزش

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

مسعودخاموشی
روزنامه نگار

ناکامی شهرخودرو بدون یحیی

تیم فوتبال شاهین شهرداری بوشهر از ساعت 14 دیروز در نخستین دیدار هفته 

هفدهم لیگ برتر فوتبال و در ورزشگاه شهید مهدوی بوشهر به مصاف شهرخودرو 

رفت که این مسابقه با تساوی بدون گل همراه بود. در این بازی حسین مالکی 

از شـــاهین با دریافت کارت زرد دوم، در دقیقه 30 مسابقه از زمین اخراج شد تا 

شاگردان کریستیچویچ حدود یک ساعت، 10 نفره به بازی ادامه دهند. با این 

نتیجه، شـــاهین با هفت امتیاز در انتهای جدول باقی ماند و شهرخودرو نیز با 

29 امتیاز و به خاطر تفاضل گل کمتر نســـبت به استقلال، همچنان در جایگاه 

ششم جدول حضور دارد. پیروزی مقابل قعرنشین لیگ می توانست شهرخودرو 

را موقتا به رده سوم جدول برساند، اما مشهدی ها که به تازگی مربی موفق خود 

را از دست داده اند با سرآسیابی در گام اول ناکام ماندند و شاید با اتمام مسابقات 

هفته هفدهم، فاصله شان با مدعیان قهرمانی بیشتر هم بشود. این نتیجه حتی 

نگرانی هایی را بابت عملکرد احتمالی این تیم در پلی آف لیگ قهرمانان آسیا ایجاد 

کرده و برخی می گویند شهرخودرو بعد از جدایی گل محمدی سیر نزولی را در پیش 

خواهد گرفت و ناکامی مقابل شاهین تا حدی این فرضیه را تقویت کرده است. 


